
CDA: Met elkaar, voor elkaar 
 
In maart 2018 gaan we weer naar de stembus en kunt u stemmen op de partij van uw voorkeur. Het CDA is 
volop bezig met de plannen voor komend jaar. Wij werken aan een beter Olst-Wijhe waar het fijn leven, 
wonen en werken is. Onze plannen? Hieronder een aantal van onze aandachtspunten: 
 
Regionale evenementen 
Regelmatig worden we aan de jas getrokken met opmerkingen over het organiseren van evenementen; het is 
tijdrovend, bureaucratisch en kost vrijwilligers teveel energie. Het CDA wil dan ook dat de gemeente deze 
evenementen breder gaat ondersteunen. Dat gaat geld kosten, maar we gaan dit op de agenda zetten. 
 
Basisscholen 
Er is de afgelopen weken volop gesproken over de toekomstige huisvesting van ons basisonderwijs. Het CDA 
vindt dat ouders, medezeggenschapsraden en schoolbesturen er eerst samen uit moeten komen. De kwaliteit 
van onderwijs staat voorop en dat bepalen die drie partijen met elkaar. Hierbij moeten alternatieven worden 
bekeken en waar mogelijk staat maatwerk voorop. De basisscholen in Wijhe kunnen een andere oplossing 
kiezen dan die in Olst, Boskamp of Wesepe. De leefbaarheid in de kernen, scholen op korte afstand en 
vrijheid van onderwijs vinden wij belangrijk. 
 
Veilig verkeer 
Het CDA vindt het belangrijk dat onze straten veilig zijn en dat we bereikbaar blijven. In Olst werken we aan 
een oplossing en daarbij hebben wij een voorkeur voor scheiding van fiets- en autoverkeer met een 
fietstunnel. Ook willen wij het verkeer op de doorgaande route ‘Onder de Gelder’ en over de Raalterweg eens 
goed bekijken. Het gevoel van onveiligheid nemen wij serieus. 
 
Basisinkomen 
De wereld verandert, het aantal vaste banen vermindert en flexwerkers en ZZP’ers hebben een onregelmatig 
inkomen. Volgens het CDA kan een basisinkomen een oplossing zijn en daarmee willen we graag een 
experiment dat draait om minder bureaucratie en meer vertrouwen in mensen. We kunnen beginnen met 
mensen die langdurig in de bijstand zijn beland en eigenlijk geen kans meer hebben ooit nog een baan te 
vinden. Naast een basisinkomen zouden zij beperkt mogen ‘bijverdienen’ of vrijwilligerswerk mogen doen. Op 
die manier kunnen mensen positief in de maatschappij staan en hun steentje bijdragen. 
 
Groen? Gewoon doen! 
Het CDA heeft grote ambities op het gebied van duurzaamheid. Dit moet ook wel, want er ligt nog een hele 
opgave voor ons. Doen we dat als gemeente, bedrijven of inwoners apart? Nee, wij geloven in de kracht van 
samenwerking, iedereen doet op eigen manier mee. Het CDA gaat voor een lokale energiemix en bewustere 
burgers. Kan uw energieverbruik omlaag? Alles goed geïsoleerd?  
 
Het is belangrijk dat we een positief gevoel krijgen bij duurzaamheid, goed voor de aarde, volgende 
generaties en onze portemonnee. Wij zien niet zoveel in zonneweides op landbouwgrond en zouden graag 
bekijken welke mogelijkheden (agrarische) daken bieden. 

  



Speerpunten Gemeentebelangen Olst-Wijhe 
 
Gemeentebelangen Olst-Wijhe staat al 40 jaar voor alle inwoners van onze mooie gemeente. Onze 
kernwaarden zijn: Elk van de 12 kernen telt en iedereen hoort erbij. Met het beschikbare geld gaan we 
vanzelfsprekend zuinig en verantwoord om.   
 
We zitten alweer in het laatste jaar van deze raadsperiode en we hebben steeds “gedaan wat nodig” is, zoals 
afgesproken in het coalitieakkoord. Daarom gaat het goed met onze gemeente. Wat hebben we onder andere 
gedaan: 
 

 De totale lasten voor inwoners zijn niet verhoogd, maar juist verlaagd.  

 De hondenbelasting is afgeschaft. 

 Geld (+reserves) voor het sociaal domein mag alleen binnen dat domein besteed worden. 

 De derde wijkagent en de Boa’s zijn aan de slag gegaan. 

 Het jeugdcompliment is ingevoerd. 

 Vanaf 2018 is ruim 1.2 miljoen euro extra beschikbaar voor bermen, sloten en onkruidbestrijding. 
Onze gemeente komt er weer netjes bij te liggen. 

 Er komt een testpanel om de gemeentewebsite gebruiksvriendelijker te maken. 

 Er wordt een energievisie ontwikkeld samen met u als inwoner om de duurzaamheidsambities waar te 
maken in 2017/2018. Samen op naar een energieneutrale gemeente! 
  

GB wil, naast de ambtenaren, raads- en collegeleden voor de prettige samenwerking, ook onze inwoners 
bedanken voor het in groten getale meedoen in en aan talloze samenwerkingsverbanden, vrijwilligerswerk,  
participatievormen, kernenbezoeken en input die u de fractie van Gemeentebelangen Olst-Wijhe het 
afgelopen jaar heeft gegeven. Zo houden we Olst-Wijhe leefbaar! 
 
Er zijn voor het komende begrotingsjaar weer een aantal belangrijke aandachtspunten. We hebben maar 
ruimte om er drie te noemen hier. Voor meer of specifieke informatie  vragen we u om contact op te nemen 
met onze raadsleden via de website.  
 

1) Structuurvisie en Recreatie & Toerisme. In de structuurvisie 2017-2027 die in het najaar 
vastgesteld gaat worden is gekozen voor Recreatie & Toerisme als belangrijk pijler voor Olst-Wijhe. 
Prima, we hebben de wonderschone IJssel, vele landgoederen en natuurschoon als parels. Om hier 
optimaal gebruik van te kunnen maken, ook in termen van werkgelegenheid, is het nodig dat we 
hiervoor ook een lange termijnvisie ontwikkelen. Dit moet onderdeel worden van de Structuurvisie, 
bijvoorbeeld met een horizon van 2035-2040.   

 
2) Belastingen. GB heeft zich altijd ingezet voor beheersing van uw gemeentelijke lasten. Verlaging 

waar mogelijk, beperkte stijging als het niet anders kan. De economie zit weer in de lift en de 
gemeente heeft zijn financiële zaakjes goed op orde en er is nu ruimte om de OZB niet te verhogen. 
0% verhoging is dus het streven dit jaar.   
 

3) Sociale zaken. De inkomsten voor Jeugdzorg, WMO en de Participatiewet komen van het Rijk. Olst-
Wijhe heeft er in 2014 voor gekozen een “hek” om deze domeinen te plaatsen; dat wil zeggen, als er 
in een bepaald jaar een overschot is dan wordt het geld gereserveerd. Immers, het kan een jaar later 
ook een keer tegenvallen met de uitgaven. Het Rijk is ook grillig in zijn bijdragepatroon. Daarom willen 
we dit zogeheten “hek” voorlopig nog tot 2019 behouden.  

 
 

 “Elke kern telt!” 
 
Neem voor vragen contact op via onze website www.gb-olstwijhe.nl 

  

http://www.gb-olstwijhe.nl/


PvdA Olst Wijhe  
proeft weinig ambitie in kadernota 2018-2021 
 
De fractie van de PvdA in de gemeenteraad van Olst-Wijhe proeft weinig ambitie in de kadernota 2018-2021 
van het college van B. en W. Wel is de PvdA blij dat de financiën, door de bezuinigingen van de afgelopen 
jaren, weer op orde zijn. “De PvdA was mede verantwoordelijk voor de vervelende bezuinigingen uit de vorige 
periode. Wij kunnen nu weer vooruitkijken”. En dat vooruitkijken doet het CDA, GB, VVD college in de ogen 
van de PvdA te weinig in de kadernota. “Het lijkt er op dat het college een snipperjaar wil nemen”, zo stelt de 
fractie in een eerste reactie op de kadernota.  
 
De PvdA vindt dat geen goed idee. “Er is voldoende te doen. Olst-Wijhe is nog lang niet af.  De kloof tussen 
de mensen die het tempo van de samenleving wél aankunnen en die daar moeite mee hebben groeit. Als het 
gaat om duurzaamheid is er volop werk aan de winkel. Het mag allemaal best socialer en groener”. Daarnaast 
wil de fractie toe naar een andere stijl van besturen. De gemeente lijkt het gevoel met dat wat er op straat 
gebeurt wat kwijt. College en raad staan te ver van de samenleving af, aldus de PvdA. 
 
Het mag best wat socialer 
Op sociaal terrein wil de PvdA dat de gemeente zich extra inspant om werkzoekenden aan het werk te 
helpen. In het bijzonder moet er aandacht komen voor de groep die van de WW in de bijstand dreigt te 
belanden. De PvdA vindt het te gek voor woorden dat er amper contact is tussen het UWV en de gemeente 
over deze groep en wil dat hier extra aandacht voor komt.  
 
Op initiatief van de PvdA Olst-Wijhe heeft de raad besloten om de overschotten die er zijn binnen het sociaal 
domein ook daadwerkelijk binnen het sociaal domein te besteden. En dus niet aan grasbetonstenen of 
lantaarnpalen. Om dat geld een goede bestemming te geven wil de fractie een beter zicht krijgen op de 
effecten van de decentralisatie. “Kunnen de mensen de eigen bijdragen voor de zorg nog voldoen, zijn er 
mensen die zorg mijden, voldoet ons armoedebeleid nog?” Dit zijn enkele van de vragen waarop de PvdA een 
antwoord wil hebben.  
 
Verder wil de fractie kijken of het mogelijk is om te komen tot een lokale zorg coöperatie waarin met name de 
huishoudelijke hulp kan worden ondergebracht. “Vraag en aanbod zijn op lokaal niveau vaak beter te 
matchen. Benut de kracht van de kleinschaligheid”.   
 
En groener ook   
Na lang aandringen van onder andere de PvdA heeft het college besloten om zelf het voortouw te nemen op 
het terrein van de duurzame energie. De fractie van de PvdA is daar blij mee. “Met elkaar hebben wij de 
afspraak gemaakt om in 2020 20% van onze energie duurzaam op te wekken. Dat maakt dat wij geen minuut 
te verliezen hebben”. De fractie wil ook graag dat de gemeente actief beleid voert op het terrein van 
energiebesparing. “Hier is echt winst te behalen”.  
 
De PvdA wil ook dat het college serieus gaat bekijken of er, op een soepele manier, mantelzorgwoningen 
gerealiseerd kunnen worden. Dit als kinderen de zorg voor ouders op zich willen nemen. “Hier is behoefte aan 
maar het college van B. en W. werpt steeds procedurele belemmeringen hiervoor op. Dat moet anders”. Ook 
wil de PvdA dat de gemeente een actiever leegstandsbeleid gaat voeren. Zowel in het buitengebied als in de 
dorpen. Bijzondere aandacht moet er komen voor de leegstand van winkels in de kernen. “Wij kunnen hier als 
gemeente een grotere rol in spelen”, zo meent de fractie van de PvdA. 
 
En zeker ook dichterbij de mensen 
De gemeente heeft in de afgelopen jaren steeds meer taken op het bord gekregen. Dat heeft geleid tot 
stapels nota’s, verordeningen en regelingen. Raadsleden hebben handen en voeten nodig om dit allemaal bij 
te kunnen benen. De vertegenwoordigende taak van de raadsleden komt daardoor in het gedrang. “De 
samenleving heeft de gemeente  bij belangrijke projecten als het verkeer in Olst en de onderwijshuisvesting 
terug gefloten”. De PvdA wil dat in de toekomst voorkomen. Olst-Wijhe moet minder vanuit de raadszaal en 
méér vanaf de straat worden bestuurd. Dichterbij bij de mensen. De fractie wil dat de gemeente daarbij wat 
minder formeel te werk gaat. “Het mag allemaal wat losser. Er is niks mee om af en toe wat buiten de lijntjes 
te kleuren”.  
 

De volledige inbreng van de PvdA Olst-Wijhe kunt u lezen op www.olstwijhe.pvda.nl  
 

 
 
 

http://www.olstwijhe.pvda.nl/


D66 
 
D66 staat voor een frisse kijk en nieuwe, innovatieve oplossingen en denkrichtingen. Dat hebben we de 
afgelopen drie jaren laten zien en dat blijven we ook doen. D66 concentreert zich daarbij op de volgende 
punten. 
 
Duurzaamheid  
Olst-Wijhe heeft een koerswijziging aangekondigd op het gebied van duurzaamheid; samen met inwoners en 
bedrijven wil de gemeente grootschalig duurzame energie opwekken. Daarmee volgt de gemeente de koers 
van D66. Maar D66 wil meer: inzetten op energiebesparing en directe inspraak voor inwoners op de 
energievisie. Inwoners moeten door de gemeente geholpen worden om zelf hun eigen ambitie te formuleren 
en een plan te schrijven.   
 
Verkeersveiligheid  
Ook op dit terrein heeft D66 veel bereikt. Werden onze plannen over de verkeersveiligheid in Olst-centrum 
eerder nog weggezet als luchtfietserij, nu vormen ze de belangrijkste kern om het centrum van Olst 
(fiets)veiliger te maken. D66 wil dat de gemeente nu doorpakt en aan deze onveilige situatie nu eindelijk een 
einde maakt.  
 
Zelfontplooiïng  
D66 herkent het belang van sociale netwerken voor onze inwoners en wil die stimuleren. D66 wil meer 
mensen laten meedoen in de samenleving. Passend werk helpt daarbij. Inspanningen van de gemeente 
moeten daarom niet alleen gericht zijn op betaald werk; er is ook veel behoefte aan andersoortige inzet: 
leerwerkplekken, maatschappelijke stageplaatsen en werkervaringsplaatsen. Wie dat zelf ter hand neemt, 
krijgt geld en ondersteuning.  
 
Culturele initiatieven  
Cultuur geeft sjeu aan het leven. Het verrijkt, verrast en verbindt. D66 vindt het budget voor culturele 
activiteiten te mager. Bovendien kampen veel organisatoren van evenementen met hoge kosten en strenge 
regels. Dat moet anders. De gemeente moet culturele activiteiten helpen, niet tegenwerken. D66 is blij met 
alle voorzieningen in onze gemeente en daar hoort cultuur zeker bij!  
 
Groene leefomgeving 
Olst-Wijhe is een groene gemeente, maar de natuur om ons heen verschraalt en wordt eenzijdiger. D66 wil de 
gemeente aantrekkelijker maken voor recreatie en toerisme, door meer variatie op het platteland en meer 
ruimte voor bomen, struiken en bloemen. Ook wil D66 dat gezondheidsrisico’s zwaarder meewegen bij 
vergunningverlening. D66 vindt dat bouwgrond die (nog) niet gebruikt wordt een tijdelijke invulling mag 
krijgen; het is beter daar iets nuttigs mee te doen dan braak te laten liggen.  
 
Verdere ontwikkeling Sociaal Domein 
In het sociaal domein is veel gedaan en moet er nog veel gebeuren. Voor 2017 en 2018 verwacht de 
gemeente op dit domein geld over te houden. Geld dat wordt opgepot. D66 vindt dat de reserves in het 
sociale domein niet te groot moeten worden omdat hierdoor kansen blijven liggen om mensen een beter 
perspectief te bieden. Financiële voorzichtigheid is goed, maar moet niet leiden tot afwachtend gedrag en 
kansen missen.  
 
Lokale democratie: burgerraad  
D66 is voorstander van het instellen van een burgerraad; een experiment in het betrekken van burgers in 
lokale besluitvorming. Niet met de bedoeling een nieuwe representatieve structuur op te zetten of te 
stimuleren, maar een ontmoetingsplek te creëren waar iedereen op een conflictvrije manier kan leren over 
lokale besluitvorming.  
 

 
  



VVD 
 
Dit is de laatste kadernota van dit college van B&W en deze coalitie. De tijd gaat snel en deze coalitie, CDA, 
Gemeentebelangen en VVD, heeft koers weten te houden. Dit is niet altijd even makkelijk met de vele 
verschillende invalshoeken, niet alleen bij de geformuleerde uitgangspunten in het coalitieakkoord, maar ook 
bij onverwachte maatschappelijke ontwikkelingen. Dat is ook verantwoordelijkheid nemen. Of zoals de VVD 
altijd zegt: “Doen wat nodig is”. Vasthouden aan onze coalitie en ambities, koers houden op de ingezette 
lijnen en afmaken waar we aan begonnen zijn. Besturen is keuzes maken en besluiten nemen op basis van 
een zo groot mogelijk draagvlak, ondanks soms uiteenlopende wensen en belangen. 
 
De VVD staat voor deze aanpak en wil het college en de ambtelijke organisatie bedanken voor de uitvoering 
van het coalitieakkoord “Samen werken aan leefbare kernen” . De voorgestelde aanpak krijgt, in brede zin, 
dan ook onze steun. 

 
Er is veel gebeurd in deze raadsperiode. Zo constateert de VVD-fractie onder meer: 
 dat de afschaffing van de middeleeuwse en oneerlijke hondenbelasting in zijn algemeenheid positief is 

ontvangen en niet heeft geleid tot extra overlast; 

 dat vorm is gegeven aan de coalitie-afspraak om de lastendruk te beperken; 

 dat de openstelling van de winkels op zondag in Olst en Wijhe succesvol is; 

 dat participatie op velerlei manieren vorm is gegeven, zoals themabijeenkomsten, netwerkbijeenkomsten, 
Olst-Wijhe over de vloer, kernenbezoeken; 

 dat de opvang van vluchtelingen goed is verlopen, een voorbeeld van doen wat nodig is, met dank aan de 
vele vrijwilligers die zich belangeloos hebben ingezet; 

 dat in Olst door Plaatselijk Belang een ambitieus plan is gepresenteerd “Olst, mooier aan de IJssel” 
waarin op een creatieve manier ideeën zijn uitgewerkt hoe de IJssel en het dorp Olst dichter bij elkaar 
gebracht kunnen worden en de beleving van het dorp een nieuwe impuls zal krijgen, de 1

e
 fase van het 

plan zal binnenkort in uitvoering worden gebracht; 

 dat de angst van sommigen dat de decentralisatie binnen het sociaal domein op een ramp zou uitdraaien 
niet is uitgekomen maar dat nu geconstateerd kan worden dat de transitie van het sociaal domein boven 
verwachting goed is verlopen; 

 dat eindelijk begonnen is met de aanleg van een glasvezelnet in Salland Noord, zodat ook het 
buitengebied binnen afzienbare tijd kan beschikken over betrouwbaar snel internet; 

 dat de verzelfstandiging van onze sportaccommodaties, waaronder de Welters, succesvol is verlopen; 

 dat er een leefbaarheidsbudget is ingesteld ten behoeve van Plaatselijke Belangen en alle verenigingen 
om activiteiten en wensen mede mogelijk te maken. 

 
Deze constateringen stemt de VVD-fractie wederom positief.  
Bij de vorige Kadernota maakten wij ons nog zorgen over een meerjarenbegroting die toen een beeld liet zien 
dat niet in evenwicht was. Maar nu zijn de vooruitzichten voor Olst-Wijhe – mede door een verantwoord en 
gezond financieel beleid en positief uitgevallen bijdragen van het Rijk – ten goede gekeerd.  
 
Voor de nieuwe begroting 2018  houdt dit voor de VVD Olst-Wijhe in dat: 
 

 wij als gemeenteraad op zijn vroegst in het najaar 2018 keuzes moeten maken met betrekking tot het 
gewenste nieuw beleid zoals de verkeersituatie in Olst, de Structuurvisie, de Duurzaamheidsvisie (energie 
neutrale kernen), huisvesting onderwijs, besluiten met een grote impact voor vele jaren;  

 nu de economie weer aantrekt extra personele inzet op het beleidsterrein economie mogelijk is; 

 wij oog blijven houden voor initiatieven uit de samenleving met behulp van aanjaag- en 
leefbaarheidsbudgetten; 

 de VVD van mening is dat met het oog op de verwachte budgettaire ruimte (zoals het overschot in 2016 
en het niet doorgaan van Cittaslow) voor het komende begrotingsjaar voor de OZB de nullijn wordt 
aangehouden.  

 
De VVD blijft zich de komende jaren sterk maken voor: veiligheid en leefbaarheid, een sterke economie, meer 
werkgelegenheid, goede bereikbaarheid en gezonde financiën. Kortom: een aantrekkelijke gemeente waarin 
het fijn wonen, werken en recreëren is voor op de eerste plaats onze burgers, maar ook voor mensen van 
buiten onze gemeente die hier graag willen komen wonen. 
 
De VVD heeft de kadernota vorig jaar afgesloten met een uitspraak uit de zeilsport: ”Als je de juiste hoek weet 
te vinden je met tegenwind sneller kunt varen dan met de wind méé”. Wij constateren aan de hand van de 
Kadernota 2018 – 2021 dat het college de juiste hoek heeft gevonden en in volle vaart afstevent op de 
verkiezingen van 2018. De VVD wenst het college en de ambtelijke organisatie goede vaart.  



Olst-Wijhe Nieuw Liberaal 
 
Tevredenheid maar ook bezorgd zijn de gedachten die bij onze fractie O-W.nl opkomen met betrekking tot de 
kadernota 2018-2021. 
 
Tevreden over het resultaat van de verschillende bezuinigingen en sober beleid. Dit heeft er voor gezorgd dat 
er een klein positief resultaat is. Dit geeft enige ruimte en mogelijkheden voor onze burgers voor nieuwe 
initiatieven of versterking op onderdelen. 
 
Bezorgd dat op verschillende taakvelden het “net kan” maar niet overhoud en sommige ontwikkelingen in 
onze ogen onvoldoende zijn uitgewerkt en financieel geborgd. 
 
Programmaonderdelen en ontwikkelingen die wij nadrukkelijk willen steunen: 

 Jeugdzorg en de versterking positie van het jongerenwerk  

 Aandacht voor ongeletterdheid (het Taalpunt)  

 Aanjagen van lokale initiatieven op het gebied van   

 Duurzaamheid 

 Cultuur 

 Toerisme 

 De versterking DOWR-I werk organisatie op het gebied van AVG (Algemene Verordening 
Gegevensbescherming), de bescherming van de persoonsgegevens in het gemeentelijk apparaat. 
Met aandacht hiervoor,  in de samenwerkingsorganisaties, gemeenschappelijke regelingen en 
verbonden partijen. 

 Gepaste bescheidenheid bij de ontwikkeling van de nieuwe I-visie. Eerst de dagelijkse 
werkzaamheden van de DOWR-I stabiel en op orde. 

 Invoering van de omgevingswet hier moeten meer nieuwe democratische mogelijkheden gebruikt 
gaan worden met de nodige aandacht voor het actief betrekken van de jongeren. 

 Verder een vlotte aanpak op het gebeid van een nieuwe verkeersvisie voor Olst. 

 De uitvoering van een nieuwe detailhandelsvisie moet gekoppeld worden aan een aangepast 
bestemmingsplan. Innovatie en vernieuwing zijn anders niet mogelijk. 

 Het streven om onze ambitieuze duurzaamheidsprogramma een serieuze kans te geven en hiervoor 
voldoende draagvlak te creëren bij de inwoners. 

 Onderwijshuisvesting voortvarend aanpakken maar wel op basis van feiten en draagvlak bij de 
ouders en nadrukkelijk rekening mee houden dat het gaat om meer dan stenen alleen. De 
dorpsscholen zijn immers het cement van de samenleving in de kleine kernen. 

 Zorg voor de oudere werkelozen (ouder dan 55) ook deze moeten gesteund worden in het vinden van 
nieuwe werkzaamheden, in eerste instantie betaald maar anders als vrijwilliger op niveau. 

 
Bij de behandeling van de kadernota zullen wij aandacht vragen voor de verschillende programma onderdelen 
en het collegevragen hier in hun nieuw te ontwikkelen beleid rekening te houden met de standpunten van 
Olst-Wijhe Nieuw Liberaal 
 
 
 

 
 


